
Crna Gora; Od drugog bloka TE Pljevlja neće biti ništa

Crna Gora se mora konsultovati sa MMF-om i Svjetskom bankom, a oni neće odobriti kredit
za TE, smatra Mijović.
Čelnici vlasti ponovo su najavili gradnju II Bloka TE Pljevlja koja je odnedavno postala
mnogo skuplja jer je Evropska unija znatno pooštrila propise za emisiju štetnih gasova iz
termoelektrane u skladu sa Pariskim sporazumom koji je i Crna Gora ratifikovala, saopštio je
“Vijestima” ekonomski analitičar i član predsjedništva Građanskog pokreta URA Dejan
Mijović.
”Iako su predstavnici DPS i Vlade ovog puta malo oprezniji pa više ne preciziraju kada će
započeti gradnju, od ovog obećanja, kao i od svih ranijih datih uoči nekih izbora, naravno,
neće biti ništa, bez obzira što će dobro plaćeni konsultanti ‘dokazati’ da je i ova mnogo
zahtjevnija investicija isplativa a neki novi inopartner najaviti da će naći finansijera”, dodao
je Mijović.
On tvrdi da se “radi o najobičnijoj manipulaciji, jer je više niko nije spreman da finansira
gradnju termoelektrana”.
“Još samo nekoliko najrazvijenijih svjetskih država subvencijama od više milijardi eura
pomaže nekoliko pilot-projekata gradnje veoma skupih, tehnološki ultramodernih
termoelektrana koje ispuštaju manje količine štetnih gasova, ali je i njihova budućnost
upitna u novonastalim okolnostima”, istako je Mijović.
Crna Gora, nakon “budžetskog kraha sa djelićem autoputa od 40km”, kako dalje napominje
Mijović, nema sopstvena sredstva da iznese ovako veliki projekat, pogotovo što se mora
zadužiti da bi isplatila 250 miliona eura svom italijanskom partneru A2A za manjinski paket
akcija u EPCG.
“Ona, uostalom, više nema kapacitet ni za kakvo dodatno zaduživanje niti pristup
međunarodnom privatnom tržištu kapitala, pa je odnedavno postala, kao i Grčka, dugoročni
klijent MMF i Svjetske banke, što vlast krije od javnosti kao zmija noge. To znači da će
ubuduće morati konsultovati ove institucije za sve veće izdatke iz budžeta, a one neće
dozvoliti budžetsko finansiranje termoelektrane, bez obzira da li bi se vršilo direktno iz
budžeta ili preko državne EPCG”, naglasio je Mijović.
Prema tome, najnovija najava gradnje II Bloka, kako je zaključio Mijović, “predstavlja
providan pokušaj prevare sa ciljem da se obezbijedi još neki glas na narednim izborima”.
“Čudi da čelnici DPS-a i Vlade toliko potcjenjuju inteligenciju građana, smatrajući da oni to
ne vide, sigurno bi im bilo manje zamjereno da su pošteno priznali neuspjeh i, recimo,
obećali Pljevljacima da će podržati neke druge ekonomske aktivnosti koje bi nadomjestile
izvjestan gubitak radnih mjesta u njihovom gradu, ali to je već tema za psihologe, a ne
ekonomske analitičare”, zaključio je Mijović.
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